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Tijdens de politieke avond van dinsdag 17 december 2024 is door Progressief Westerveld en
de PvdA een voorstel gedaan om te onderzoeken of er tariefdifferentiatie mogelijk is voor de
leges om bepaalde politiek wenselijke ontwikkelingen te stimuleren zoals projecten in het
kader van de energietransitie of bijvoorbeeld circulair bouwen. Ik heb toegezegd dit voorstel
te onderzoeken in het kader van het toewerken naar de kostendekkendheid van de leges en
mee te nemen in dat proces.

De gemeente heft leges voor diverse producten en diensten. De aard van de legesheffing
strekt zich ertoe om de kosten te dekken die samenhangen met het verstrekken van deze
producten en diensten. De leges mogen wettelijk niet meer dan kostendekkend zijn. Er mag
dus geen winst gemaakt worden op de leges. Het voorstel van Progressief Westerveld en de
PvdA is geen nieuw concept. Landelijk zijn er al gemeenten die kortingen geven op de leges
voor groene en duurzame projecten of werkzaamheden. De korting wordt bijvoorbeeld
gegeven voor het verduurzamen van de woning of het aanleggen van een groen dak.
Belastingtechnisch en juridisch zijn er geen belemmeringen voor het invoeren van
gedifferentieerde leges.

Toch is het advies om geen tariefdifferentiatie door te voeren. Hiervoor zijn de volgende
argumenten:
• Er zijn diverse gemeenten gestopt met deze initiatieven omdat ze onder het nieuwe
stelsel van de Omgevingswet vergunningsvrij zijn geworden.
• Leges zijn in de basis niet bedoeld voor een verkapte vorm van subsidiering. Daar
zijn andere mogelijkheden voor.
• Het geven van kortingen op groene initiatieven zal ervoor zorgen dat de overige leges
nog verder verhoogd moeten worden om de gewenste opbrengsten te realiseren.
• Het implementeren van een dergelijk voorstel zal ook leiden tot meer regeldruk op de
ambtelijke organisatie. Elke aanvraag dient immers uitvoerig en nauwkeurig te worden
getoetst of het voldoet aan de nader vast te stellen voorwaarden voor de tariefdifferentiatie.
Dit is geen gewenste ontwikkeling gezien de doorlooptijd van onze huidige aanvragen. Ook
zal dit leiden tot extra uitvoeringskosten die in rekening moeten worden gebracht bij de
inwoner.

Met dit memorandum acht ik deze toezegging afgedaan.

Met vriendelijke groet,
cs.]-




